
کد خبر: 471806
جمعه 3 آذر 1402 7:49

بررسی حواشی جشن فارغ التحصیلان دانشگاه صنعتی شریف
عضو کانون صنفی اساتید دانشگاه صنعتی شریف گفت: «بدون اطلاع کسی رئیس دانشگاه عوض میشود حالا چند دانشجوی دختر حجاب نداشتند،

آیا رئیس یک مجموعه برای چنین موردی باید تغییر کند یا تغییر نکند، واقعاً نمیتوانم مدیریت وزارت علوم را درک کنم.»

به گزارش خبرنگاران گروه علم و فناوری گزارش خبر، یک جشن فارغالتحصیلی، یک استعفا و یک اخراج در دانشگاه صنعتی شریف، دانشگاهی که انتظار
میرود همیشه با تولید علم و پرورش نخبه سر زبانها بیفتد حالا با حواشی یک جشن فارغالتحصیلی در صدر اخبار حوزه دانشگاه جا خوش کرده است.

ماجرای این سه اتفاق آنقدر سریع بود که شاید بیربط دانستن آنها به یکدیگر کمی خوشبینانه باشد.

پرده اول: کلاه فارغالتحصیلی بدون حجاب

پرده اول به دستبهدست شدن یک ویدیو از جشن فارغالتحصیلی دانشجویان پردیس بینالملل این دانشگاه در کیش برمیگردد، جاییکه تعدادی از
دانشجویان دختر بدون حجاب مدنظر دانشگاه کلاه فارغالتحصیلی بر سر گذاشتند، اما قبل از اینکه آنها به رسم معمول دانشگاهیها هنگام پایان
تحصیل کلاهشان را به بالا پرتاب کنند مدت زمان ویدیو تمام شد، کسی چیز بیشتری ندید اما همین چند ثانیه کافی بود تا سریال واکنش، استعفا و

اخراج گریبان دانشگاه شریف را بگیرد.

پرده دوم: استعفا! کمتر از ۴۸ ساعت

بلافاصله بعد از پربازدید شدن ویدیوی جشن فارغالتحصیلی این دانشجویان، حالا نوبت وزارت علوم بود که مطابق انتظار زمان واکنش نشان دادنش
بود، علی شمسیپور، سخنگوی وزارت علوم تحقیقات و فناوری درباره این ویدئو در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: پیرو اتفاقات ناهنجاری که در مراسم
فارغالتحصیلی دانشجویان پردیس کیش دانشگاه صنعتی شریف افتاده است، وزیر علوم دستور پیگیری و بررسی و اعلام نتیجه ظرف ۴۸ ساعت صادر

کرد. با متخلفین در هر سطحی برخورد قانونی جدی خواهد شد.

با گذشت کمتر از ۴۸ ساعت از وعده سخنگوی وزارت علوم اولین برخورد قانونی جدی رسانهای شد، رئیس پردیس کیش دانشگاه صنعتی شریف استفا
داد. علی سلک غفاری، خطاب به رسول جلیلی، رئیس دانشگاه صنعتی شریف و رئیس هیات امنا پردیس کیش نوشت: «ضمن اظهار تأسف از عدم
رعایت مقررات و شئونات دانشگاهی برخی از دانشآموختگان این پردیس، ضمن عدم تأیید این رفتار خارج از عرف، بهمنظور صیانت از ارزشهای نظام
مقدس جمهوری اسلامی و حفظ شأن دانشگاه صنعتی شریف، ادامه مسئولیت بهعنوان رییس پردیس بینالملل شریف کیش را به صلاح نمیدانم و

بدینوسیله استعفای خود را به آن مقام و هیات امنای پردیس بینالملل شریف کیش تقدیم میدارم.»

پرده سوم: اخراج کسی که نامه استعفا به او نوشته شد

شاید خیلیها گمان میکردند پرونده حواشی جشن فارغالتحصیلی دانشجویان با استعفا رئیس پردیس بینالملل کیش دانشگاه شریف بسته میشود،
اما دیروز کسیکه نامه استغفا رئیس پردیس کیش خطاب به او نوشته شده بود از سمت خود اخراج شد تا پسلرزههای حواشی دانشگاه شریف در
کیش به تهران برسد. شمسیپور، سخنگوی وزارت علوم تحقیقات و فناوری یکبار دیگر پیامی در شبکه اجتماعی ایکس منتشر کرد، او نوشت: «دکتر
سیدعباس موسوی عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی شریف امروز صبح (۳۰ آبان) به عنوان سرپرست جدید آن دانشگاه معرفی شد و از زحمات

صادقانه آقای دکتر رسول جلیلی تقدیر و تشکر به عمل آمد.»

پرده آخر: مدیریت وزارت علوم را درک نمیکنم

شاید کسی گمان نمیکرد، اما حالا این اتفاق افتاده است، رئیس دانشگاه صنعتی شریف اخراج شده و این اتفاق کلی پرسش بهجا گذاشته، طوریکه
عضو کانون صنفی اساتید دانشگاه صنعتی شریف به خبرآنلاین میگوید: «نمیتوانم مدیریت وزارت علوم را درک کنم.»

ابراهیم آزادگان در ادامه این گفتوگو بیان میکند: «نمیدانم تغییر رئیس دانشگاه به جشن فارغالتحصیلی دانشجویان پردیس دانشگاهی کیش ربطی
دارد یا نه، اما من از وزیر علوم توقع دارم تغییرات در دانشگاه ناگهانی انجام نشود، اگر یک رئیس دانشگاهی نتوانست برنامههای وزارت علوم را انجام
دهد دقیقاً مشخص کنند که چه توقعی از او داشتند که نتوانسته برآورده کند، و دوم اینکه جایگزین رئیس دانشگاه باید از بدنه دانشگاه انتخاب شود،

یعنی توسط شورای دانشگاه فردی به وزیر پیشنهاد شود و بعدا آن فرد رئیس شود.»

او ادامه میدهد: «این قبیل تصمیمات نحوه مدیریت و برخورد با دانشگاه نیست، دانشگاه پر از استاد و دانشجو است، افراد دانشمند کشور در دانشگاه
هستند وزیر علوم باید برای تغییر رئیس دانشگاه با دانشگاهیها مشورت کند. ریاست دانشگاه باید توسط شورای دانشگاه انتخاب شود لذا باید با بدنه
دانشگاه ارتباط بگیرند، برای آنها توضیح داده شود به چه دلیلی قرار است رئیس تغییر کند و از رئیس جدید چه توقعی دارند، نباید ناگهانی یک نفر

رئیس دانشگاه شود، انشالله ریاست جدید موفق هم شوند اما من با روشی که وزیر با دانشگاه برخورد میکند مخالفم.»



دانشیار گروه فلسفه علم دانشگاه صنعتی شریف میگوید: «این وزارتخانه چرا با دانشگاهیها صحبت نمیکند و تعامل ندارد، شاید ما بتوانیم در
برنامهریزی به او کمک کنیم، ما هم میخواهیم دانشگاه خروجی قویتری داشته باشد و مهاجرتها کمتر شود، این هدف مشترک است بنابراین بیایید
باهم مشورت کنیم، اما بدون اطلاع کسی رئیس دانشگاه عوض میشود حالا چند دانشجوی دختر حجاب نداشتند، آیا رئیس یک مجموعه برای چنین

موردی باید تغییر کند یا تغییر نکند، واقعاً نمیتوانم مدیریت وزارت علوم را درک کنم.»

آزادگان بیان میکند: «الان یکی از مشکلات اساسی ما در دانشگاه جذب اساتید و رفتن استادان و دانشجویان است، چهطور میتوانیم این مشکل را
حل کنیم؟ باید برای آن برنامه داشته باشیم، اما کسی با خود دانشگاه مشورت نمیکند. من نگران وضعیت فرهنگی آینده کشور هستم.»
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